
 
 

 

 
 
Huittisten kaupunki  Muistio 
Elinvoimatyöryhmä 
    
 
Kokous  6/ 2023 
Aika 1.6.2023 klo 17:00  
Paikka Huittisten Ratsastuskeskus/ Rekikosken matkailu- ja vapaa-ajan keskus  
Läsnä  

Pj Arto Metsämäki  Kaupunginhallituksen puheenjohtaja 
Vara pj Jouni Isotalo  Kaupunginvaltuuston puheenjohtaja 

Viveka Lanne   Kaupunginjohtaja 
Esittelijä Riikka Peippo   Elinvoimajohtaja 

Susanna Hirsikangas HiMa Catering oy, Huittisten Yrittäjät ry 
Kari Salminen  Salkati Oy, Vampulan Yrittäjät ry 
Timo Ojala  K-Supermarket Lautturi, G20 
Jari Lehmusvaara Satafood Kehittämisyhdistys ry 
Mikko Lehtonen Satakunnan ammattikorkeakoulu   
Aino Kylälehtonen Nuorisovaltuutettu 
 
Helena Kaitanen  Markkinointi- ja viestintäsuunnittelija 
Seija Holmi   Maankäyttöpäällikkö 
 

Arto Rekikoski kertoi Rekikosken matkailu- ja vapaa-ajan keskus toiminnasta, joka alkoi 80-luvun alussa. 2008 yritys 

valittiin Huittisten vuoden yrittäjiksi ja nykyisin Arton tytär Krista Rekikoski omistaa yrityksen. Korona vaikutti ma-

joitustoimintaan merkittävästi, mutta nyt ollaan jälleen normaalilukemissa. Majoittujia tulee ympäri Suomen sekä 

ulkomailta, etenkin yritysten kautta. Arton mielestä paikkakunnalle kaivattaisiin myös hotellia, jotta tarjontaa olisi 

enemmän ja monipuolisemmin. Ratsastustoiminnassa aikuisten leiritoiminta on vähentynyt, mutta vastaavasti 

lasten määrä on kasvanut.  

 

1§  Kokouksen avaus 

 Puheenjohtaja avasi kokouksen 

  

2§ Työjärjestys hyväksyttiin 

 Asialista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi 

 

3§  Tonttikampanja  

Kaupunginvaltuusto päätti 29.5.2023 Kuninkaisten asuinalueen Kiusalinnankadun varren tonttien 

myynnistä. Kiusanlinnankadun tontit ovat yhdyskuntatekniikan piirissä syksyyn 2023 mennessä. 

Kkorttelin 0587 omakotitonttien 1-7, korttelin 0589 omakotitontin 4 ja korttelin 0590 omakotitont-

tien 1-3 luovutushinnat ovat 11,00 €/m² ja 13,00 €/m² sekä korttelin 0591 rivitalotontin 1 luovu-

tushinta 15 €/m².   

 

Lisäksi kaupunginhallitus päätti, että tontit julkaistaan myyntiin karttapalvelun kautta tontinva-

rausehtojen mukaisesti erikseen ilmoitetun ajankohdan mukaisesti ja tonttien ennakkomainontaa 

ja varausajankohdan markkinointia tehdään noin 3 kuukauden ajan ennen tonttien varausajan al-

kamista. Kaupunginhallitus ohjasi tonttikampanjan suunnittelun elinvoimatyöryhmälle.  

 



 
 

 

Maankäyttöpäällikkö Seija Holmi ehdotti, että alustava julkaisupäivä olisi 1.11.2023 klo 11. Nopein 

ostaja saa tontin. Varausmaksu on osa kauppahintaa. Alennusprosenttia ei oteta heti käyttöön ai-

nakaan uusien tonttien osalta vaan pidetään uusi alue ”arvokkaana”.  

 

Käräjämäentien ja Ihanamäen jo pidempään myynnissä olleille tonteille voisi harkita alennuksia. 

Isoja tontteja haluaville täytyy luoda pelisäännöt esim. Nanhian tontteja voi ostaa vierekkäisetkin 

niin halutessaan, mutta tontit tulisi tuolloin yhdistää. Kysyntää toisen tontin ostamiselle tai yhdis-

tämiselle on todellisuudessa kuitenkin erittäin harvoin. Asuinalueen tontteja ei myöskään ole tar-

koitettu yritystoimintaa esim. hallirakentamiseen. Toisinsanottuna asuinalueet ja yritysalueet erik-

seen.  

 

Vuokratontteja pidetään hankalana, sillä ne vaativat byrokratiaa. Lopulta tuotto on pieni vuokra-

sopimusten seuraamiseen ja vaivaan nähden. 

 

Kiusalinnankadun valmistumisesta voisi tehdä jo juttua kaupungin kanaviin ja mediatiedotteena. 

Kiusaus-sanaa voisi hyödyntää. ”Lankea kiusaukseen – ei saa ehkä toista tilaisuutta.”   

 

Ideointia tehdään Know Your Hoods -palvelua tuottavan CYF Digitalin kanssa tehdyn ehdotuksen 

pohjalta. Riikka Peippo esitteli saadun tarjouksen, jota yhdessä kommentoitiin ja jatkoideoitiin.  

 

Ajatuksissa on tehdä 10 videon somekampanja, jossa tehdään lyhyitä, n. 10 sec, TikTok/Reels -

videoita, joissa olisi hauska koukku tai kumotaan väitteitä. Esimerkiksi ”Huittisissa ei tapahdu mi-

tään” ja taustalla olisikin kuvaa esim. LauttaRokista ilmestymisaikataulu elokuusta alkaen. Tyyli 

rento ja itsetehdyn näköinen. Ajatus sai kannatusta ja idea todettiin hyväksi, mutta luonteva toteu-

tus on haasteena. Elinvoimatyöryhmä kannatti ajatusta, että kampanjasta tehdään rohkea ja voi-

daan lähteä liikkeelle negaation kautta, kunhan saadaan herätettyä huomio. Negatiivisia hokemia 

pitää kuitenkin varoa.  

 

Elinvoimapalvelut jatkavat idean jalostamista ja kartoittavat toteuttajia budjetin rajoissa. 

 

  

4§ Nuorten kesätyöllistäminen 

 

Kaupungin kesätyöpaikkoja on toisilta osastoilta vähentynyt, mutta jakamalla työaikaa on saatu 

toisiin yksiköihin useampia paikkoja. Keskustelussa on myös ollut, että pitäisikö kaupungin tukea 

nuorten kesätyötä. Elinvoimatyöryhmä kuuli selvityksen muiden kuntien toimintatavoista. Liite.  

 

Kaupungin kesätyöpaikat  

 

 2023  2022  

Elinvoima 5 3 

Tietohallinto  1 1 

Varhaiskasvatus 2 0 

Puisto  24 17 

Liikunta-alueet  0  3 

Maankäyttö  0 1  

Perusturva  0 5  

Yhteensä  32 30  



 
 

 

 

Elinvoimapalveluiden kesäkoordinaattori Leanne Sorjamäki kartoitti millaista tukea kunnat maksa-

vat nuoria työllistäville toimijoille. Tuen määrä on kunnissa 300-400 €/4 viikkoa. Osa myöntää tuen 

suoraan nuorelle, vaikka hän menisi toiselle paikkakunnalle töihin. Osassa kunnissa tuki myönne-

tään vain oman paikkakunnan yrittäjille. Joissakin on rajattu ajallisesti ja määrällisesti. Esimerkiksi 

Sastamalassa tukia 120 kpl, yhteensä 36 000 €. Myös ’Tutustu työelämään ja tienaa’ -konsepti on 

kasvanut vuosi vuodelta. Työnantajat alkavat sitouttaa työntekijöitä aikaisemmin ja nuorista pyri-

tään kasvattaman tulevaisuuden työntekijöitä. Myös esimerkiksi ”Kesäduuni OP:n piikkiin” luo työ-

paikkoja kolmannelle sektorille.  

 

Rahallinen tuki 4H-yrittäjille on herättänyt keskustelua ja siksi asiaa kartoitettiin ja siitä keskustel-

tiin. Nuoret 4H-yrittäjät voivat hakea 100-800 euroa Nuoriso Leader-tukea investointeihin. Nyt 

myös Huittisissa on ollut hakuja ja tukea myönnetty. Osa kunnista maksaa myös pientä tukea 4H-

yrityksen aloitukseen esim. 50 € aloitukseen ja 150 € kauden päätteeksi, tarkoituksena ilmeisesti 

kattaa yrityksen aloituskuluja esim. vakuutusmaksu. Keskustelussa tuen tarvetta pohdittiin ja to-

dettiin, että mahdollinen aloitustuki tulisi 4H:n määritellä ja se voitaisiin sitoa kaupungin kumppa-

nuussopimukseen. Päätettiin, että kaupunki ei suoraan myönnä tukea.  

 

Keskustelussa nousi esille, että reippaat nuoret saavat kesätöitä. 4H yrittäjyys on Huittisissa myös 

hyvässä kasvussa. Ajokortti työelämään -koulutus on saanut hyvää palautetta ja sille toivotaan jat-

koa.   

 

Hygieniapassia voisi tuoda entistä paremmin esille, jotta mahdollisimman moni suorittaisi sen ylä-

koulussa, jossa sen on mahdollista tehdä kouluaikana veloituksetta.   

 

Suoraa rahallista korvausta kaupungilta ei koettu tarpeelliseksi. Päädyttiin siihen, että panostetaan 

kolmannen sektorin tukemista ja nuorten työnhakukoulutukseen, joka on jo saanut positiivista kai-

kua. 

 

5§ Elinvoimayhteistyösopimus  

Satakunnassa lähes kaikki kaupungit ja kunnat ovat tehneet paikallisen elinvoimalupauksen yhdes-

sä paikallisen yrittäjäyhdistyksen kanssa. Myös maakuntaliitto on tehnyt lupauksen Satakunnan 

elinvoiman ja yrittäjämyönteisyyden lisäämiseksi. Kaupungin ja yrittäjien vahva yhteistyö luo veto-

voimaa, joka alkaa houkuttaa uusia asukkaita, osaajia ja yrittäjiä. 

 

Huittisten Yrittäjät ry kanssa on keskusteltu yhteisestä elinvoimasopimuksesta. Käydään kokouk-

sessa läpi kaupungin näkökulmasta sopimuksen sisältöä.  

 

Ehdotuksen kaupungin näkökulmasta on, että sopimus voitaisiin tehdä samaan aikaan Huittisten ja 

Vampulan Yrittäjien kanssa. Allekirjoitus voitaisiin toteuttaa Huittisten Yrittäjien toteuttamassa 

LauttaRokki-tapahtumassa. Sopimuksen sisältämä taloudellinen osuus on harvinaista ja korvaa ai-

kaisemman toimintatavan. Sopimus hyväksyttiin kaupungin osalta sellaisenaan ja se lähtee vielä 

yrittäjäyhdistysten hyväksyttäväksi. (Sopimus liitteenä) 

 

6§ Muut asiat 

Siirtonurmikkotuotanto Viitanen Oy saattaisi olla kiinnostunut osallistumaan valtakunnalliseen yrit-

täjätapahtumaan Porissa. 



 
 

 

7§ Seuraavat kokoukset 

Syksyllä käydään vierailulla Eurassa ja Sastamalassa.    

 Syksyn kokouspäiviksi sovittiin 24.8./ 21.9./ 26.10./ 23.11./ 14.12.  

 

8§ Kokouksen päätös 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18.55. 

 

 

Kokouksen puolesta 

 

 

 

Arto Metsämäki  Riikka Peippo 

Puheenjohtaja   Sihteeri  


